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Senatörler Anıtkabir' de 
Senato ve Yönetim Kurulu üyeleri 40. 

Yıl etkinliklerini Ulu Önder Atatürk'ün ◄ 
huzuruna çıkarak kapattılar. 

◄ 

A
adolu Üniversitesi 

Senatosu ve Yönetim 
Kurulu üyeleri, Rek
ör Prof. Dr. Engin 

Ataç'ın öncülüğünde 5 Ara
lık 1998 Cumartesi günü 
Anıtkabir'i ziyaret ederek 
Büyük Önder Atatürk'ün 
mozolesine çelenk koydu. 
Anadolu Üniversitesi bu zi
yaretle 40. Yıl etki~liklerini 
Ata'nın huzurunda kapattı. 

Eskişehir'den saat 
10.30'da ayrılan Senato ve 
Yönetim Kurulu üyeleri, 
15:1 0'da Anıtkabir'e çıktı. 
Bir dakikalık saygı duruşu
nun ardından Rektör Prof. 
Dr. Engin Ataç, Atatürk'ün 
mozolesine çelenk koydu. 
Ataç daha sonra Atatürk Mü
zesi'ne geçerek Şeref Derıe
ri'ni imzaladı. Rektör Ataç 
yazısında " ... bir Cumhuriyet 
üniversitesi olan Anadolu 
Üniversitesi'ni, senin de gu
rur duyduğuna inandığımız 
bir dünyanın sayılı kurumla-

rından biri haline getirdik" 
dedi . Ulusal sınırların içinde 
ve dışında hertürlü gericilikle 
mücadeleye devam edecek
lerini bildiren Ataç, Cumhu
riyeti çağdışı ideolojilerin 
egemenliğine bırakmaya
caklarını vurguladı. 

Rektör Prof. Dr. Engin 
Ataç, Anıtkabir ziyaretinin 
ardından Anadolu Haber'e 
yaptığı açıklamada, Anadolu 
Üniversitesi'nin 40. kuruluş 
yıldönümünde, yapılan tüm 
etkinliklerin yoğun geçtiğini 
belirterek, kapanış etkinliğin
de saygı ve takdirin yerine 
getirildiğini söyledi. 

Senato ve Yönetim Kurulu 
üyeleri aynı akşam T.C Kül
tür Bakanlığı Ankara Devlet 
Opera ve Balesi'nin ser
gilediği "Senfonilerle Dans" 
adlı bale gösterisini izledik
ten sonra Eskişehir'e dön
düler. 

Handan PARMAKSIZ 

:8~~:~~:H~~~xın.::~§ç~i'.Q.~:~: 

Öğrenci kulüpleri son aşamada Rektör Ataç: 

"Cumhuriyetimizin 
bekçisiyiz" ► Çalışmalarını ayrı ayrı sürdüren öğrenci kulüpleri, verimlerini artırmak 

amacıyla tek çatı altında toplanıyor. Rektörlük kulüpler için mekan sağlayacak. 

O•• ğrenci kulüplerin v~rimini ar
tırmak, Anadolu Universite
si'nin tüm öğrencilerine açıl

masını sağlamak ve tek çatı altında 
toplamaya yönelik olarak geçen yılın 
Mart ayından bu yana süren çalışma
lar son aşamaya geldi. 

Kulüpler için yeni bir tüzük hazır
lanırken, 3-4 Aralık günleri, Rektör 
Prof. Dr. Engin Ataç başkanlığında, 
kulüplere danışmanlık yapan öğretim 
elemanlarının da katıldığı bir toplan
tı yapıldı. Toplantıda, kulüplerin ye
niden örgütlenmesine ilişkin olarak 
1100 öğrenciye uygulanan anketin 
sonuçları değerlendirildi. 

Öğrencilerin kendi kendini 
yönettiğ_i _si_st_em ______ . 

Yeni uygulamayla, tüm öğrencilere 
açık olacak ve öğrencilerin seçimle 
işbaşına gelerek kendilerinin yönetti
ği bir kulüp sistemi oluşturulması 
amaçlanıyor. Rektörlük, Devlet Kon
servatuvarı Müzik Bölümü'nün bu
lunduğu binada kulüpler İçin yer sağ
layacak ve her kulübün ayrı bir oda
sı olacak. Yeni sistemle, öğrenciler 
kulüp yönetimlerine seçimle ve en 
fazla iki dönem için gelecekler. 

Çalışmalar hakkında Anadolu Ha
ber'e bilgi veren Rektör Yardımcısı 
Prof. Dr. Haluk Gürgen, "Amacımız, 
tüm öğrencilere açık ve bizzat kendi
lerinin yönettiği bir sistem oluştur
maktır" dedi. 

Her türlü olanak sağlanacak 
Yeniden örgütlenme için, öncelikle 

1100 öğrenciye uygulanan bir anke
tin sonuçlarına göre işe başladıklarını 
belirten Gürgen, görevlendirilen da
nışman hocaların oluşturulan tüzük 
doğrultusunda, etkinliklerin prog
ramlanmasında ve işlerliğinde etkili 
olacağını söyledi. 
Öğrencilerin kulüp yönetiminde 

seçim ile başa geleceklerini belirten 
Prof. Dr. Gürgen, etkinliklerin adil bir 
şekilde yürütülebilmesi için, bir öğ
rencinin kulüp yönetiminde en fazla 

iki dönem bulunabileceğine dikkat 
çekti. Kulüplerin, insan gelişiminde 
çok önemli etkisi olduğuna işaret 
eden Gürgen, Rektörlüğün, öğrenci
lerin hobilerini geliştirerek hayata, 
sağlıklı birer birey olarak atılmalarını 
sağlamak amacıyla bu projeye çok 
önem verdiğini ve sağlıklı bir sonuç 
için oldukça titiz çalıştığını kaydetti. 
Çalışmaların rahat bir ortamda sür
dürebilmesi için yer verileceğini ifa
de eden Haluk Gürgen, kulüplere 
her türlü olanağın sağlanacağını vur
guladı. 

Rektör Prof. Dr.Engin Ataç ve Rektör Yardımcısı Prof.Dr. Haluk Gürgen, 
kulüp sorumlusu öğretim elemanları ile bir toplantı yaparak ilkeleri belirledi 

Rektör Prof. Dr. Engin Ataç, Senato üyeleri ile birlikte 
bulunduğu Anıtkabir'de, Şeref Defteri'ne şunları 
yazdı: 

Büyük Atatürk, 
Cumhuriyetimizin 75'inci, Üniversitemizin 40. yılında 

Anadolu Üniversitesi Senatosu ve Yönetim Kurulu 
üyeleri olarak saygılarımızı sunmak üzere huzurunuz
da bulunmaktan kıvanç duyuyoruz. 

Binlerce şehidin kanı pahasına kurduğun özgür, 
demokratik, laik ve çağdaş Türkiye Cumhuriyeti'nin 
temel ilkelerine bağlı, ilkelerini ve devrimlerini özüm
semiş, aklın, bilimin yol göstericiliğinde ülkemizi 
çağdaş dünyanın onurlu bir üyesi yapmaya kararlı, 
geleceğimizin güvencesi, Cumhuriyetimizin bekçisi 
aydın düşünceli gençler yetiştirmek, bizim için 
senden aldığımız bir görevdir. Bu bilinçle, bir 
Cumhuriyet üniversitesi olan Anadolu Üniversitesi'ni, 
senin de gurur duyduğuna inandığımız dünyanın 
sayılı kurumlarından biri haline getirdik. 

Atam, 
Gücümüzü Anadolu'nun binlerce yıllık tarihinden, 

senin ilke ve devrimlerinden alarak her türlü gericilik
le mücadeleye ulusal sınırlarımız içinde olduğu gibig 
sınırlarımızın dışında da devam edeceğiz. 

Ülkenin bütünlüğüne, ulusun birliğine ve devletimizin 
tekliğine yönelik her türlü saldırıya karşı, aklın ve bil
imin yol göstericiliğinde yetiştirdiğimiz evrensel 
değerlerle donanmış yurtsever genc;lerle birlikte ödün 
vermeden mücadelemizi sürdüreceğiz. Kurduğun 
Cumhuriyeti c;ağdışı ideolojilerin egemenliğine bırak
mayacagız. Yaktığın uygarlık meşalesi dünyanın dört 
bir yanını aydınlatm.ıktadır. Bu meşalenin sönmesini 
isteyenlere karşı tüm benliğimizle ve insanlık onuru
muzla dimdik ayaktayız. 

Prof. Dr. Engin Ataç 
Anadolu Üniversitesi Rektörü 
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AIDS konusunda öğrencilerin görüşlerini sorduk: 

Öğrenci ne düfünüyor? 
Serap Yücel 

İ.İ.B.F. ik
tisat 4 

AIDS 
g ü n ü -
müzde, 
üzerinde 
önemle 
durulan 
konular
dan birisi
d i r . 

AIDS'in sadece cinsel yolla bu
laştığı zannedilmekte ve bu ko
nu üzeride fazla durulmamakta
dır. Fakat AIDS kan yoluyla da 
bulaşabilmektedir. Bir dişçi kol
tuğunda bile AIDS'e yakalanma 
olasılığı vardır. AIDS'le mücade
le için eğitime, sağlık kuurumla
rında steril'e ve özellikle Kızı
lay'da kan kontrolüne önem ve
rilmelidir. AIDS'li bir hastayı 
toplumdan dışlamamalı, aksine 
bu hastaya ilgi ve sevgi ile yakla
şılmalıdır. Çünkü ihtiyacı olan 
en önemli şey budur. 

Meral Imırgı 
BESYO 
Türki

ye'de ya
şa n a n 
eğitim ek
sikliği ko
n usunda 
en büyük 
açıklar
dan biri
nin cinsel 

eğitimsizlik olduğunu ve bu ko
nuya duyarsız kalındığını düşü
nüyorum. İnsanların cinselliği 
hala bir tabu olarak görmesi, bu
nun yan ısıra yeni neslin birtakım 
cinsel öğeleri dejenere etmesi, 
ailelerin bu konudaki eksikliği ve 
eğitimsizliği, AIDS gibi dünyanın 
en korkunç faciası olan hastalı
ğın gözardı edilmesine neden ol
maktadır. 

Özellikle gençlerin, ailelerin 
bu konuda eğitilmeleri gerektiği
ne, bunda da basına medyaya ve 
biz gençlere büyük görevler düş'.. 
tüğüne inanıyorum. 

Barbaros Karaman 
i.i.B.F. 

iktisat 4 
AIDS 

çağımızın 

insan ha
yatını teh
dit eden 
en önem
li sorunu
dur. Hal
kımız bu 

konuda bilinçlendirilmeli ve hal-

kımıza hastalıktan korunma yol
ları öğretilmelidir. Eğitim kurum
larında AIDS'ten korunma pa
nelleri düzenlenmeli ve bu pa
nellerde özellikle gençlere ko
nuyla ilgili önemli bilgiler veril
melidir. En önemlisi, halkımızın 
bu konuda daha duyarlı olması
dır. 

Başak Tunçbilek 

tasında 
bilgi ver
mek ama
cıyla gö
revli I er 

okulumuza gelmişti. Bilmediğim 
birçok şeyi o zaman öğrendim. 
Gelişmiş ülkelerde hasta sayısı 
düşerken, Afrika kıtasında hasta 
sayısının bir önceki yıla göre iki
ye katlandığı sayılarla gösterildi. 
Kişilere tek korunma yolunun 
kondom olduğu söylendi. 

Bu konuda eşlerin bile birbiri
ne güvenmemesi gerekiyormuş. 
İnsanların bu yaklaşan tehlike
den biran önce haberdar olmala
rı gerek. 

Volkan Yılmaz 
SHYO 
Hava Tra
fik Böl. 

AIDS 
konusun
da anlatı
lacak çok 
şey var. 
Fakat tüm 
etkinlikle
re ve ön

lemlere rağmen bu konuda müs
pet bir sonuç elde edilememişse 
bile, olayın ne kadar ciddi oldu
ğu bilinmelidir. 
Yaşam standartlarının günü

müz teknolojisi ile doğru orantı
lı olarak geliştiğini kabul ediyor
sak, konuyla ilgili ne kadar zayıf 
ve sorumsuz olduğumuzu da ka
bul etmeliyiz. 

Önce kendimiz, hassasiyeti
mizı, kararlılığımızı ortaya koy
malı, ardından çevremizdeki in
sanlara bunu anlatmalı ve toplu
mun bilinçlenmesini sağlamalı
yız. 

Zihinlerde kalan soru işaretleri 
mutlaka çözüme kavuşur. 
Önemli olan, doğru ve sağlıklı 
bilgileri zamanında, doğru yer
den öğrenebilmektir. 

Kevser Kırcalı 
Eczacı

lık Fak. 4 
Bu ko

nuda ye
terince 
bilgili ol
duğumu 
düşünü
yorum. 
Ancak, 
toplum 

pek bilinçli değil. İnsanlar biraz 
daha eğitilmeli. Okullara bu du
rumda çok iş düşüyor. Hastalığın 
belirtileri ve bulaşma yolları tam 
olarak bilinmiyor. Korunma ko
nusu oldukça hafife alınıyor. 
Özellikle Türk erkekleri bu ko
nuda çok cesurlar! Fakültemizin 
bünyesinde bize anket oygulan
dı ve bunun son derece yararlı 
olduğuna inanıyorum. 

İrfan Hasra 
5 O S -

.Bil.Ens.
Resim-İş 
Eğt. 

Dokto
ra 
İnsan

ların ha
yatını ka
rartan bir 
hastalık. 

Küçük zevkler uğruna tek eşlilik
ten vazgeçilmesi ve zevklerin di
ğer şahıslarda aranması sonucu 
oluşabilecek ölümcül bir hasta
lık, ama Türk toplumunun % 
75'i bu konuda bilinçsiz. Ailele
rin ve özellikle gençliğin bu ko
nuda bilgilendirilmesinin ve 
gençlerde kondom kullanımının 
yaygınlaştırılmasının bu hastalığı 
azaltacağına inanıyorum. Rad
yo, televizyon ve basının konuya 
ilişkin çabalarının daha net ve 
ortaya çıkartıcı olması gerekir. 

~gül Onur 
Fen Fak. 
İstatistik 3 

Al DS, 
tedavisi 
olmayan, 
oldukça 
yaygın, 

bulaşıcı, 
sonucu 
çoğu kez 
ö I ü m 

olan bir hastalıktır. AIDS'liler 
toplumdan dışlanmamalı, so
nuçta HIV virüsü kan yoluyla, 
cinsel temasla geçer; nezle, grip 
gihi değildir. Belirli korunma 
yollarıyla bu insanlarla ilişkimizi 
devam ettirebiliriz. Önemli olan 

bu konuda yeteri kadar bilinçli 
olunmalı ve hastalıktan korun
mak için gerekli önlemleri al
maktır. 

Bülent Karadağ 
i.B.F. -

EİP 7 
AIDS, 

bence ta
rihin ge
tirmiş ol
duğu en 
büyük 
bela. Bu 
beladan 
kurtula

bilmek için öncelikle belayı tanı
mamız gerekir ki, geçtiği yolların 
engellemek hem kendimizin 
sağlığı, hem de çevremizin sağlı
ğı için son derece önem taşır. 
Yanlız toplumumuz AIDS hak
kında yeterli bilgiye sahip olma
dığından gün geçtikçe başımızı 
daha fazla ağrıtmaya başladı. Bi
zim erkeklerimiz "Atın ölümü 
arpadan olsun", atasözünden 
yola çıkarak AIDS'in onları en
gellemeyeceğini düşünürler. Ge
lin At'ı öldürmemek için koruna
lım. 

Yasemin Başar •r·~··~ 
i
. 

· ... 
. ' 

. 

·· nıil 

i.i.B.F. 
İktisat 4 

AIDS, 
çağımı

zın en 
zor ve en 
büyük 
hastalık
larından 
biri ol-
mak I a 

beraber, toplumun bu konuda 
bilinçli olduğunu zannetmiyo
rum. Keşke kaçındığımız, konu
şamadığımız konuları, konuşabi
lir bir toplum haline gelsek ve 
herkes bulunduğu yerden çözü
me girişse. 

Fakat kapalı bir toplum olma
mız neticesiyle konuşulamayan 
konulardan biri olarak kalmakta
dır AIDS. 

Nur Çelik 
i.i.B.F. 

İktisat 7 
Bence 

AIDS ger
çekten 
dikkate 
alınması 
gereken 
bir so
run.Bu 
konuda 

insanların yeterince duyarlı ol
madığına inanıyorum. Umarım 

insanlar bu tehlikenin büyüklü
ğünü en kısa zamanda kavrarlar. 
Dergilerde ve afişlerde korunma 
yoluyla ilgili bilgilere sık sık rast
lıyorum ve bu bilgilerin hastalık
tan korunmak için yeterli oldu
ğunu sanıyorum. 

Korunmadan ilişkiye giriyor
larsa bu onların seçimi. Korun
ma yollarından en güvenlisi ola
rak kondomu görüyorum. 

Özlem Avtat 
i.i.B.F. 

İktisat 4 
AIDS 

günümü
zün en 
önem I i 
sorunu. 
Üzerinde 
önemle 
durulma-
sı gere

ken bir mesele. Her geçen gün 
AIDS'e yakalananların sayısı art
maktadır. Bence AIDS'in çözü
mü için eğitim· şart .. 

Genelde insanlar AIDS'ın bir 
tek cinsel yolla bulaştığını sanı
yor. Onun içinde AIDS hakkında 
birşeyler öğrenmeye yanaşmı- • 
yorlar. Bu hastalık kan yoluyla 
da bulaşıyor. Onun için sağlık 
kurumlarında temizliğe ve sterile 
dikkat edilmelidir. Bu konuda 
çok titiz davranılmalıdır. AIDS'e 
yakalanmamak belki bizim eli
mizde değil, ama bu hastalık 
hakkında bilgi edinmek bizim 
elimizde. 

Erengül Şandır 
i.i.B. F. 

İktisat 4 
AIDS 

çağımı
zın veba
sıdır. Ül
kemizde 
gerekli 
önlemle
rin alın
dığını 

sanmıyorum. İnsanların bu ko
nuda son derece duyarsız oldu
ğunu düşünüyorum. Nasıl bu
laştığı ve etkileri hakkında bil
gim var. Cinsel yolla ve uyuştu
rucu kullananlarda daha çok 
görüldüğünü biliyorum. Okul
larda bu konuda eğitim veril
meli. 

Toplumun AIDS hastalığına 
yakalanmış hastalara olan yak
laşımını beğenmiyorum ve on
ları dışlamak yerine, onlara yar
dım etmenin gerekli olduğuna 
inanıyorum. 
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Şimdi Radyo-A zamanı 
► Radyo A, seviyeli, dinamik ve geliştirici 

programları, yeni oluşturulan kadrosu ile 
yeni yayın dönemine başladı. 

nadolu Üniversitesi öğ
renci uygulama radyosu 
Radyo A, Yunusemre 
Kampusü ile İki Eylül 

Kampusü arasındaki iletişimi 
sağlamadaki köprü görevini, ye
ni yayın döneminde güçlendire
rek sürdürecek. 

Üniversitenin sesi kulağı 
Amaçlarının Üniversite perso

nelini bilgilendirmek, yapılan et
kinlikleri duyurmak ve kam
pusler arasındaki bağ görevini 
üstlenmek olduğunu söyleyen 
Radyo A Genel Koordinatörü 
Öğr. Gr. Tarkan Oğuz, kurum 
kimliği dışında eğitim amaçlı bir 
radyo zihniyeti ile çalıştıklarını 
ifade ederek "Biz üniversitenin 
sesi, kulağı olarak Anadolu 
Üniversitesi ailesine ulaşmak is
tiyoruz" dedi. 

Kaliteli ve seviyeli 
p~raınlar 

FM 1 0l.5'den 24 saat boyunca 

yabancı müzik yayını yapan 
Radyo A, gündemi yakalayan 
programlarıyla her saat dinleyi
ciye farklı seslenmeyi hedefliyor. 

Sabah saatinde "Güne Merha
ba Kuşağı" adlı haber içerikli 
programda, yerel ve ulusal ba
sından haberlerle, üniversite ve 
şehir gündemini yakalayan mü
zik destekli bir kuşak yer alıyor. 
Öğle saatlerinde müzik ağırlık

lı, gün ortasında ise sağlık, hu
kuk gibi çeşitli köşelerin yer aldı
ğı programlar yayınlanıyor. Ak
şam kuşağında ise insanları din
lendirici soft programlarla dinle
yicisine sesleniyor. 

İletişimde etkili yol 
Radyo A Genel Yayın Yönet

meni Rektör Yardımcısı Prof. 
Dr. Haluk Gürgen 20 bin öğ
rencisi, bin 200 öğretim elema
nı ve üç bin personeli ile büyük 
bir üniversite olduklarını, iletişi
mi sağlamada Anadolu Ha
ber'in yanı sıra Radyo A'nın da 

Kışa yeşil giriyoruz 
Yunuc;enırl' KampusLi kış db 

nemine girerken, P,uk ve 
Bahçelt'r Mtidurltjgü Kampus 
içer•-indeki yeşil .ıl..-ınlarııı yP
rıilenmesi ı in ç.alışnıcılarını 
lıızl,ıııdırclı. Mevsım değişikli 
gi ile birliktl', ycız aylarında di
kılen çiçekler, ycrlPrinı ~oğuk
lara dcıyanac,ık ozelliktPki c;i
cekk r bıraktı. ı m<1cın çevre-

nın korunm,ısı ve güzC'lleştirıl 
mesı olm,ısıııın yanı c;ır.ı, üni
vcrsıtede okuyan öğrene ilerin 
moral motivasyonu üzerindP 
de etkili olm,ık olclugunu söy 
leyen yetkilikr, çalışrml.ırın 
bu encyle sınırlı olmcıdıgını, 
her dönt>mde ç..ılışmalarınııı 
dev.ım etligiııi belirtiler. 

• Mustafa TOKSÖZ • 

üniversite için etkin bir iletişim 
aracı olduğunu söyledi. İletişim 
ve bilgilendirme ihtiyacı için 
üniversitenin böyle bir medya 
aracına ihtiyacı olduğunu belir
ten Gürgen, üniversitede ne 
olup-bittiğini insanların öğren
mesi bakımından radyonun 
önemli bir işlevinin olduğunu 
ifade etti. 

Radyo A'nın güzel müzikleri 
ve kaliteli programlarıyla çağ
daş, dinamik bir yayın anlayı
şıyla faaliyetini yeni yayın dö-

neminde de .s ürdüreceğini kay
deden Gürgen, bu amaçla Rad
yo yayınlarında gerçekleştirile
cek programların içeriğini renk
lendirilip, sayısını artırdıklarını 
açıkladı. 

Radyo A Genel Yayın Yönet
meni Haluk Gürgen, yeni yayın 
dönemine seviyeli, geliştirici ve 
kaliteli programlarla girdikleri
n.i, amaçlarının üniversite ve 
kentin radyosu olarak dinlen
mek istediklerini söyledi. 
.... ............. ~.LJt.1.~. ~.~~!.\_~Ç! ..... . 

Güven~:iiörevlilerine 
orma 

Kampuslerdeki güvenliği sağlamak amacıyla 
göreve başlayan güvenlik görevlileri yeni 
üniformaları ile görevlerine devam ediyor. 

U
• • niversitemizde görev ya

pan 96 koruma ve gü
venlik görevlisinden 57' 

sine geçen hafta üniforma veril
di. 

Temmuz'da alınan 61 güven
lik görevlisi, eğitimden geçerek 
Yunusemre ve İki Eylül Kam
puslerinin güvenliliği için göre
ve başladı. Bu güvenlik görevli
lerinin üniformalarının olma
ması nedeniyle ortaya çıkan so
runlar nedeniyle geçtiğimiz haf
ta 57 güvenlik görevlisine üni
forma verildi. Dört güvenlik gö-

revlisine ise haftaya üniforma 
verilecek. Elbiselerin görevlilere 
dağıtımında gecikme yaşandığı
nı belirten yetkililer, bunun 
yeni elbiselerin siparişinin ve 
dikiminin zaman almasından 
kaynaklandığını, ancak şu anda 
üniforma açısından bir sorun 
bulunmadığını bildirdiler. 

Güvenlik görevlileri dışında 
kalan eski koruma ve güvenlik 
görevlisi olduğu, bunlara kadro 
alınmadığı için, kadroları 
alınınca onlara da üniforma 
verileği belirtildi. 

Güvenlik görevlileri artık hizmetlerini yeni 
üniformaları ile sürdürecek/er 

Sivil Havacılık 
yasta 
ANADOLU Üniversitesi Sivil 

Havacılık Yüksekokulu Sekre
teri Savaş Alış vefat etti. 
Savaş Alış uzun süredir yaka
landığı amansız hasta! ı ğa ye
nik düşerek 4 Aralık'ta vefat 
etti. 
Anadolu Üniversitesi Kimya 
Mühendisliği mezunu olan ve 
ayn ı üniversitede uzun süre 
atölyeler müdürlüğü yapan 
Alış, 12 yı !dan bu yana da Si
vil Havacılık Yüksekoku
lu'nda Fakülte Sekreteri olarak 
görev yapıyordu. Alış'ın cena
zesi cumartesi günü Alaaddin 
Camii'nde kılınan öğle 
namazı sonrasında toprağa 
verildi. 

Özürlüler günü 
DÜNYA Özürlüler Günü nede

ni ile 3 Aralık 'ta özürlü der
neklerinden temsilciler Vali 
Ali Fuat Güven'i ziyaret etti
ler. Vilayet Toplantı Salo
nu'nda gerçekleşen görüşme 
de vali, özürlülerin sorunlar ı
nın giderilmesine yönelik ça
lışmaların sürdüğünü belirtti . 
Bu çerçevede görme özürlü
lüler için Perkins Çeviri Ciha
zı alınacağının sözünü verdi. 
Tanesi yaklaşık 8 • yüz ABD 
Doları olan cihazdan 4 adet 
alınması için gerekli girişimle
re başlanacağını sözleriı:ıe ek
ledi. Bu çeviri cihazı ile sesli 
metinler görme özürlülerin 
kabartma yazısına çevirilebi
lecek. 
Kültür ve sanat etkinliklerin
den yeterince yararlanama
dıklarını dile getiren özürlü
ler, valiliğin yardımda bulun
masını istediler. Bu isteği de 
geri çevirmeyen A. Fuat 
Güven, Yunus Emre Kültür ve 
Sanat Merkezi'nde düzen
lenecek etkinliklerde özür
lüler için bilet ayrılacağının 
sözünü verdi. 

Toprak Ana için 
yürüdüler 
TÜRKİYE Erozyonla Mücadele 

Vakfı'nın (TEMA) tüm Türki
ye' de düzenlediği Toprağa 
Saygı ve Sevgi Yürüyüşü'ne 

Eskişehir'de katıldı. 
Yürüyüş, erozyona kamunun 
dikkatini çekmek amacıyla 
düzenlendi. Sabah. saat 10'da 
Odunpazarı TEMA vakfının 
önünden başlayan yürüyüşe 
Eskişehir'in çeşitli okulların
dan gelen öğrencilerle kamu 
kurum kuruluşu çalışanları ve 
Eskişehir halkı katıldı. Yaklaşık 
250 kişinin oluşturduğu grup 
İki Eylül Caddesi'ni izleyerek 
Valiliğe kadar yürüdü. 
Atatürk helkeline çelenk ko
yan ve saygı duruşunda bulu
nan grup daha sonra dağıldı. 
Böyle önemli bir yürüyüşte 
katılımın az olması dikkat 
çekiciydi. 
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Eskiyle bir yaşam: Bayat Pasarı 
► Bayat Pazarı: Tarihin derinliklerinde bugüne 

gelmeyi başarmış nostalji dolu bir çarşı ... 

Bayat Pazarı'nda ikinci el ev eşyalarından 
kullanılmış giysi ve ayakkabıya, eski 
kitaplardan gıda maddelerine kadar herşey 
bulunuyor. Bu nedenle çarşı, öğrencilerin 
çeşitli ihtiyaçlarını gidermek için uğradıkları 
yerlerin başında geliyor. 

Sakary.a Caddesi'nden Köp
rlibaşına doğru giderken 
caddenin sonuna varma

dan sol tarafa doğru döndüğü
nüzde tarihin derinliklerinden 
koparak bugünlere kadar gel
meyi başarmış bir çarşı selam
lar sizi, Bayat Pazarı. 

50 yıllık geçmiş 
Pazar, yaklaşık 50 yıl önce 

kuruldu. O zamanlar Eskişe
hir'in en büyük alış-veriş mer
kezi idi. Zamana ve gelişen tek
nolojiye karşı yıllarca süren 
amansız ayakta kalma savaşı 
Bayat Pazarı'nı zayıflattı. Şimdi 
ise tarihi, kimliğini kaybetme 
aşamasına gelen çarşıda mo
dem görünümlü dükkanlar 
açılmaya başladı. 

Geçmişi koruyanlar ... 
Türkiyenin ve Eskişehir'in ön

de gelen giyim sektörlerinden 
"Sarar Giyim"i burada görünce 
önce şaşırdık, fakat daha sonra 
öğrendik ki ilk atölye burada 
ku·rulmuş ve o günlerin anısına 
atölyede hiçbir değişiklik yapıl
mamış. Öyleki ilk kurulduğu 
günki tabela hala kapıda asılı 
bulunuyor. 

Eskiye rağbet azaldı 
Yeni ve Müstamel Elbiseciler 

Odası Başkanı İsmail Tokat, 40 
sene önce Bayat Pazarı'nda sa
dece kullanılmış eşya ların satıl
dığını belirterek, o zamanlar 

özellikle işçilerin ucuz eşya 
bulmak için çarş ıya geldiğini 
kaydetti. Tokat, 70'Ierden sonra 
müstamel (eski) yerine kısmen 
yeni eşyalar da satılmaya baş• 
!andığını ifade ederek, "Artık , 
eski eşya alan müşteri çok azal
dı. Eskiciler çok dertli. Nafaka
larını zor temin ed iyorlar" dedi. 

Q_ğrenci katkısı 
Pazarın esk i esnaflarından 

Halil Ticaret'in sahibi Mustafa 
Uzun, piyasaya konfeksiyoncu 
olarak katılmış. Son iki senedir 
de kullanılmış ev eşyası satıyor. 
Mustafa Uzun, "Genelde öğ
renci ve dar gelirli kesime hitap 
ediyoruz. Öğrencilerin bu pa-

~ 

zara katkısı 

Bayat 
Pazarı'nda 

kiminin 
dükkanı 
var, kimi 
ise sey-

yar ... 
Yani 

herkes 
kendine 
göre bir 

yol 
tutturmuş 
yaşayıp 

gidiyor. 

KİRALIK DAİRE 

Öğrenciye verilir. 
Orman Kent'te 

(Sadettin Köse: 1630) 

çok büyük. Öğrenimleri boyun
. ca burada ikamet eden öğrenci
ler, ucuz olduğu için kullanıl
mış eşyaya ilgi gösteriyor. An
cak, bu da· Bayat Pazarı ' nın 
ayakta durması için yeteri i de
ğil" diyerek, büyük bir geçim 
sıkıntısının olduğunu vurgula
dı. 

Mustafa Uzun, farklı katego
rideki malları tek bir mağazada 
toplayan mağazaların çoğalma
sıyla kendi müşterilerinin 
önemli ölçüde azaldığını, fakat 
ucuz ve kullanılmış eşya almak 
isteyenlerin yine de kendilerini 
seçtiklerini ifade etti. 

Pazar' da yemek 
Bayat Pazarı'nda bir Yıldız 

Lokantası var ki; eğer evde kalı
yorsanız ve evde yemek yap
mak ve bulaşık yapmak zor ge
liyorsa en kısa zamanda buraya 

.J<İRAllK 
MOBLELI EV ' 

Yediler Parkı 

Bayat Pazarı, 50 yıllık geçmişi 
ile bugün de ayakta ... 

Ve hala Eskişehir'e yeni gelen 
hemen her öğrencinin en 
önemli alışveriş mekanı. 

uğrayın; inanın pişman olma
yacaksınız. Yemekler inanıl
maz ucuz ve çok lezzetli, ye
meği evde yapmaya kalksanız, 
bu kadar ucuza getiremez ve 
bu kadar güzel yapamazsınız. 
Mesela kocaman bir tabak çor
ba 100 bin, pilav 75 bin lira. 
Biz, size ciğer tavsiye ediyoruz 
ve başka da birşey söylemiyo
ruz. Hayatınız boyunca yiyebi
leceğiniz en güzel ciğer belki 
de burada. 

Yemek çok ucuz 
Lokantanın sahibi Salim 

Önen'in görüşleri şöyle: "Biz 
müşteri !erimizi bugüne kadar 
öğrenci, işçi, zengin, fakir diye 
ayırt etmedik Bundan sonra da 
ayırt etmeyeceğiz. Hepsine ay
nı ilgi ve özveriyi gösteriyoruz. 
22-23 senedir bu işi yapıyoruz. 
Burada fiyatların ucuza olması 

gerektirdiği bir durum. Fiyat 
açısından kimse kimsenin üstü
ne çıkamıyor. Bize gelen kitle 
diğer lokantaların fahiş fiyatla
rından memnun olmayanların 
oluşturduğu bir kitle. Burada 
diğer lokantalarla yan yana ol
duğumuz için hem fiyatlarımızı 
ucuz tutmak hem de kalitemizi 
yükse.itmek zorunda olduğu
muz için bizim dışımızda sıkı 
bir otokontrol sitemi gelişti." 

Q_ğrenciye hizmet 
Salim Önen, Müşterilerileri

nin % 40'ının öğrenci öğrenci 
olduğunu, öğrencilere böyle bir 
hizmet sunarak onlara az da ol
sa maddi bakımdan katkıda bu
lundukları için mutluk ve gurur 
duyduklarını sözlerine ekledi. 

Ahmet ŞAHBAZOĞLU 

:::::::::::::::::::ş:~(ç~:~::~A.:~i}::::::::::::::::::: 

KİRALIK DAİRE KİRALIK DAİRE SATILIKOTO 

Bağlar Caddesi'nde Üniversite Koop. Ford Taunus 1.6 

- karşısında 3+ 1 oda il (Bilhan Kartal: 2555) ili (C.4) 100 m2. 5. Kat i GT 
(Tel: 2646) (Tel: 231 57 92) (Tel: 6166) 

Anadolu Haberde yayınlanmasını istediğiniz her türlü duyurunuzu gazetemizin 1790 nolu telefonuna bildirebilirsiniz. 
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Cumhuriyetin 75 aydınlık 
Cumhuriyet'in 75. Yıl kutlamalarına sanatsal açıdan farklı bir boyut kazandırmayı 
amaçlayan Heykeltraş Halis Başarır olağan dışı bir projeye imza atmanın heyecanını yaşıyor. 

Halis Başarır'ın "Yurttaş Portrele
ri" isimli Heykel Sergisi Ana
dolu Üniversitesi Atatürk Kül

tür ve Sanat Merkezi'nden sergileni
yor. 4 Aralık 17:00'da açılışı yapılan 
sergi 24 Aralık tarihine kadar açık ka
lacak. 

Halis Başarır, Cumhuriyet'in 75. 
Yılı'na ulaşılmasında sokaktaki yurt
taşın katkısını düşünerek bu güne ka
dar içinde Ressam Balaban, Yazar 
Gürol Sözen, Grafiker Yurdaer Altın
taş, Opera Sanatçısı Atilla Manizade, 
Balet Özkan Aslan, Gazeteci Feridun 
Aksın ve Toktamış Ateş'in de bulun
duğu 64 yurttaşın heykelini tamamla
yarak konuya dikkat çekmek amacıy-

la bu eserleri "Yurttaş Portreleri" adı 
altında yurt çapında sergilemeye baş
ladı. 

Büstünü yapacağı kişileri sıradan 
insanlar arasından seçtiğini, ancak 
bu insanların tümünün kafa olarak 
mutlaka aydın, demokrat bir kişiliğe 
sahip yurttaşlar olduğunu vurgulayan 
Başarır, "Yakın çevremden hem este
tik açıdan ilginç ve güzel öyküsü 
olan yüzleri, hem de mesleki açıdan 
benim için önem taşıyan insanları se
çiyorum" dedi. 

Halis Başarır, heykel sanatının da
ha da yaygınlaştırılması amacıyla 75 
insan yüzü ve kafasından oluşan 
"Yurttaşlar Anıtı" adında bir anıt pro-

jesi için çalışmalarını sürdürüyor. 
Proje çalışmalarına 1995 yılında dü
şünce olarak başladığını söyleyen sa
natçı "Asıl isteğim,- Yurttaşlar Anı
tı'nın bir ilk hareket olması. Her şeh
rin de kendi insanlarından oluşan 
Yurttaşlar Anıt'ını yapması. Tanınmış 
insanların yanında Cumhuriyet'i ya
şatma kavgasına emek veren sıradan 
insanların portreleri yer almalı anıt
larda" şeklinde sözlerini sürdüren 
Halis Başarır bir Valilik, Belediye ya 
da uygun bir Kurum'un Anıt Projeye 
sahip çıkması durumunda, hiçbir telif 
hakkı talep etmeyeceğine belirterek 
ilgililere çağrıda bulundu. 

.......... ~.~~.~11 ... ~~.s.~Y..i.!"! .. ~QÇ~!Q ~.~ ........ . 

AKM' de Tütüncü Dükkanı 
A

nkara Devlet Tiyatrosu çağdaş 
İspanyol yazar )ose Luis Alansa 
De Santos'un yazdığı Tütüncü 

Dükkanı adlı oyunu Atatürk Kültür ve 
Sanat Merkezi'nde sahneledi. 

İki hırsızın bir yaşlı kadınla torunu
nun işlettiği tütüncü dükkanını soy
mak için basmalarıyla başlayan oyun
da, kaçamayınca rehineleri ile birlik
te içerde tıkılıp kalan hırsızların ve re
hinelerin yaşadığı durumlar konu edi
liyor. İki perde dört sahneden oluşan 
oyun, çok hareketli ve gerçekçi bir 
mizansenle izleyiciye sunuluyor. Bir 
komedi olan oyunuda aşk, macera ve 
drama birbirine karışıyor. 

Oyunda büyükanneyi Meral Üner, 
torunu Berrin Demir Öney, iki hırsızı 
Okan Şenozan, ve Ali İpin, doktor kı
lığına girmiş polisi ise Güven Besi
moğlu canlandırdı. 

Oyunu yöneten Mehmet Ege, "Bu 

oyun Türkiye'de ilk kez sahneleniyor. 
Buradaki ilgiden çok memnun kaldık, 
bununla salonun dolmasını kastetmi
yorum; izleyicilerin oyuna reaksiyon
ları çok iyi." dedi. 

Matine ve suare olarak sahnelenen 
oyuna, Eskişehir halkından da büyük 
ilgi vardı. 

................ .. Je.b..ne"'! .. EV~E~ 

Habip Aydoğdu Sergisi 
Ressam Habip Aydoğdu Palet 

Sanat Galerisinde 35. Kişisel 
Sergisini açtı. Sergi 3-23 Aralık 

günleri arasında sanatseverler tara
fından görülebilecek. Serginin açı
lışına, Anadolu Üniversitesi Rektö
rü Prof. Dr. Engin Ataç ve GSF De
kanı Prof. Mehmet T. Erem olmak 
üzere pek çok değerli konuk katıldı. 
17 eseri sergilenen ve "Eserlerim ya
şamakta olduğum bir iç hesaplaş
manın dışavurumudur" diyen Ay-

doğdu, "Ana. Ü.'nin Güzel Sanat
larda tüm yurt çapında ses getirecek 
etkinliklerde bulunmakla kalma
mış, aynı zamanda Eskişehir halkı
na da bu alanda önderlik etmiştir" 
dedi. Sanatçı Güzel Sanatlar açısın
dan Eskişehir halkının Ana. Ü. gibi 
bir kuruma sahip olmasının büyük 
bir avantaj olduğunu belirterek bu 
avantajı mutlaka en iyi şekilde de
ğerlendirmeleri gerektiğini dile ge
tirdi. 

SİNEMALARDA Bu Hafta 
Anadolu Üniversitesi Sinema Salonu 
Aşk Tutkunu 
Seans: Çarşamba 18:30, 
Perşembe 18:30, Cuma 
18:45, Cts.14:15 
Yeşil Arı: Korku Bayramı 
Kırmızı Arı: Yılan Gözler 
Mavi Arı: Karınca Z 
St>ans:14:30, 16:45, 19:00, 21:15 
Kılıçoğlu Sineması 
Sefiller 
Ah Mary Vah Mary 
Seans: 14:30, 16:45, 19:00, 21 :15 

Kibele Kültür ve Sanat Merke
zi'nden aldığımız bilgilere 

göre Eskişehir'de bu hafta en çok 
satan ilk beş kitabın sıralaması 
şöyle: 

1- Ramses (Chrıstian Va q) 
2- Bir Dinazorun Anıları (Mina 

Urgan) 
3- Yüzüklerin Efendisi (U.R.R .. 

Tolkien) 
4- Adı Aylin (Ayşe Kulin) 
5- Anılar ve Düşünceler (Erdal 

İnönü) 
Birinci sırada yer alan ve dün-

yada satış re-~ 
korları kıran ta- . 
rihi roman 
Ramses "lşığın 
Oğlu"ve "Mil-
yonlarca Yılın Tapınağı" isimle
riyle iki ayrı ciltten oluşuyor. 
Kitaplarda Ramses'in ağabeyisi 
Şenar'ın tuzaklarından, gizemli 
bir büyücünün kara büyüsünden 
ve Hititlerin entrikalarından kur
tulup kurtulmayacağı anlatıl
maktadır. 

... .. Ga"'!~~ .. T.~~çe .ô?ER. . ..... . 

Gürcan Yurt'la 
karikatür üzerine 
•ı ıetişim Bilim

leri Fakültesi 
1998 mezunu 

olan ve geçmişte 
"Gırgır, Avni, Hı
bır, Deli" gibi 
pekçok mizah 
dergisine amatör 
sayfalar hazırla
yan Gürcan Yurt, 
1993 yılından 
beri Leman der

~ 

gisine karikatür ve yazılar yazıyor. Gürcan Yurt, 
"Karikatürist olarak İletişim Bilimleri Fakültesi'nden 
mezun olmak, kitle iletişiminin gücünü bilmek için 
çok önemli" diyor. Gürcan Yurt ile karikatür üzerine 
konuştuk. 

Metinlerini yazarken zorlanıyor musunuz? 
Tabii ki özellikle mizahta zorlanıyorum, çünkü 

çizdiğim karikatürlerde iki tip ve bir mekan var. Ya
ni tam bir kısır döngü içindesiniz. Bu da sorun yara
tıyor. Ama önemli olan bu durumda bile okuyucuyu 
sıkmamaktır. Çizgi romanda anlatılan hikayede ne 
yapmak isitiyorsak son karede bitirmek zorundayız. 
Bu yüzden başlamadan plan yapmak lazım. 

Neden argo kelimeye yer veriyorşunuz? Bu konu
da size nasıl tepkiler geliyor? 

Mizah çok doğal olmalı okuyucuyla aranda her
hagi bir set olmamalı. Biz mizah yazarları olarak kü
fürü sevmesek bile, bu insanlara komik geliyor, yani 
sokağın yansıması. Az sayıda eleştiri alıyoruz, ama 
tepki değil. 

Leman'daki metinleriniz, karikatürleriniz gibi ger
çek hayatta da böyle komik misiniz? Komiklik anla
yışınız karikatürlerinizin kişilerine yansıyor mu? 
Mizahı kağıt üzerinde yaparak orada bitirebiliriz. 

Bu yüzden de günlük hayatta çok komik olmak ge
rekmiyor. Anıa miLah yazarları içinde böyle olma
yanlar var. Örneğin Cem Yılmaz istisnadır. Karika
türlerin kişilerine yansımasa bile öykünün akışına 
kendi komiklik anlayışım yansıyor. Ama yalnızca 
öyküye. 

Meslekte herkesin ulaşmak istediği bir nokta var
dır, bu noktaya ulaştığınıza inanıyor musunuz? 

Yolun başındayım. Lenıandaki ustalar ,uasıncia 
kendimi yetiştirmeye çalışıyorum. Miz.ıhta işi yap
tığın sürece varsın, bırakırsan bitersin; çünkü mizah 
çabuk tüketiliyor. 

Son olarak Anadolu Üniversitesi Eskişehir'e bir
şeyler katıyor mu? 

Elbette, Üniversitemiz Eski ehir'e çok şey katıyor. 
Festivalleri, kültLirel ve sanats.ıl etkinlikleriyle Es
kişchir'i ayakta tutuyor. Sanatseverleri doyurmada 
en büyük potansiyel. 
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AIDS'te tehlike hoyutlan 
► Türkiye'de kayıtlı olan 785 AIDS virüsü taşıyan hasta 

var. Amerika'da kayıtlı bir hastaya karşılık kayıtlı 
olmayan 50 hastanın olduğu var sayılıyor. Aynı şeyi 
Türkiye için düşünürsek tehlikenin boyutunu daha 
kolay anlaşılıyor. 

T
ürkiye'de kayıtlı 785 AIDS 
virüsü taşıyan hasta olduğu
nu bildirildi. Bu oranın, 

Amerika'daki kayıtlı her hasta 
için kayıtlı olmayan 50 hasta ol
duğu varsayımından hareket edi
lirse Türkiye'deki kayıtsız AIDS 
hastalarının tehlikeli boyutlarda 
olduğu tahmin ediliyor. 

Osmangazi Üniversitesi Tıp Fa
kültesi Mikrobiyoloji Anabi lim 
Dalı Başkanı Prof. Dr. Yurdanur 
Akgün, Dünya AIDS Haftası et
kinlikleri çerçevesinde "AIDS ve 
Diğer Cinsel Yollarla Bulaşan 
Hastalıklarla Bulaşan Hastalıklar
la Savaşım Klubü"nün düzenle
miş olduğu konferansa konuşma
cı olarak katıldı. 

Konferansa Prof. Dr. Yurdanur 
Akgün, AIDS'in dünyada ilk defa 
1981 yılında Amerika'da beş kişi
de görüldüğünü ve hastalığın Afr
kika'da ortaya çıkıp oradan bütün 
dünyaya yayıldığını belirtti. 

Akgün, "Beş yıl içinde iç inde 
tüm kıtalara yayılan AIDS virusu 
iki şekilde ortaya çıkmaktadır. 
Bunlardan HIV1 virusu tüm dün
yada görülürken HIV2 virusu sa
rece Afrika'da görülmüştür" diye
rek bu hastalığa EIA yöntemiyle 

en doğru tanının konul
duğunu, piyasada bulu-
nan testlerin kesin sonuç 
vermediğini, ayrıca çok 
küçük bir ihtimal de olsa 
EIA yöntemiyle en doğru 
tanının konulduğunu, pi
yasada bulunan testlerin 
kesin sonuç vermediğini 
ifade etti. 

Akgün, üzerinde araş
tırmalar yapılan hastaların 
virusu kaptıktan sonraki 
ilk altı hafta içinde gribal enfeksi
yon geçirdiklerini ve sonraki se
kiz haftada ise yaklaşık on gün 
süren üst solunum yolu geçirdik
lerini belirtti. 

Yurdanur Akgün, canlı bir or
tamda bulunmadığı sürece viru
sun yaşamadığını organizmaya 
geçtikten sonra bir virusun 100 
bin virusu doğurduğunu ve bu vi
rusurı bir diğer organizmaya kan, 
anne, sütü ve vajinal salgı gibi vü
cut salgılarıyla bulaştığını dile ge
tirerek "Damardan uyuşturucu 
kullanımı, delici aletler, yoluyla 
sağlık personeline bulaşan hasta
lığın ~n yaygın tedavi yöntemi 
ilaç tedavisidir."dedi. 

AIDS'li hastaların yaşadığı sos-

Prof.Dr. Yurdanur Akgün, 
AIDS'i anlattı. 

yal problemlerin biyolojik prob
lemlerin.önüne geçtiğine değinen 
Akgün, hastalarla tokalaşmamı
zın, onlara dokunmamızın hatta 
onlarla yanaktan öpüşmemizin 
hiçbir zararının olmadığını ifade 
etti. 

Prof. Dr. Akgün, konuşmasın
da, Türkiye'deki ve Dünya'daki 
AIDS oranlarını da karşılaştırarak, 
AIDS'in tüm dünya ülkeleri için 
tehlikeli boyutlarda olduğunu ve 
bu hastalık için henüz tam bir te
davi yönteminin de geliştiril
memiş olmasının tehlike boyut
larını daha da artırdığını sözlerine 
ekledi. 

Hediye DEĞIRMENCİOĞLU 

:::::::::::::::::::ş~l:ç~f :~~9.\1::::::::::::::::::: 

Görüntü arşivlerinde yüz tarama 
► Görüntü arşivlerinde yüz tarama ve tanıma yoluyla, gelecekte güven

lik güçleri suçluları bulmakta zorlanmayacak. 
Sabıkalı kişileri bulmada yar

dımcı olucak ve fotoğraf ajans
ları için hızlı çalışma imkanı ve
recek bir projenin başlatıldığı 
bildirildi. 

Boğaziçi Üniversitesi Bilgisa-

yar Mühendisliği Bölümü'nden 
Doç. Dr. Lale Akarun, Kongre 
Merkezi'nde verdiği seminerde, 
bu projenin şimd ilik ge li ştirme 
aşamasında olduğunu, çok ya
kın bir zamanda kullanıma ha-

Barınma sorununa çözüm 

U
• • niversıtemiz öğrencile 

rinin barınma sorunu
nu çözümlemek için 

Psikolojik Danısma ve Reh
berlik Merkezi bu öğretim yı-
lında da i~başındaydı. . 

Halkla ilişkiler Müdürlüğü 
ile işbirliği içersindeki mer
kez, Eskişehirli halka otobüs 
ilanları ve bcısın yoluyla ulaş
tı. Herbirinin başvuru nedeni 
farklı olan Fskişehirliler mer
kezce hazırlanan özel form
ları doldurarak basvuru ne
denlerini ve aradıkları özel
likleri belirttiler. Merkez bir 
taraftan Eskişehirli ailelerle 
görüşürken bırtaraftan da ça
lışmalarını ogrencilere oto
büs terminali, tren garı ve ka 
yıt bürolarında kurmuş ol-

dukları standlar vasıtasıyla 
duyurdu. Merkeze ilk etapda 
başvuranlar üniversitemize 
yeni kayıt yaptıran öğrenci
lerdi. 

Aileleriyle merkeze başvu
ran öğrenc il erin ilk tercihleri 
özel yurt V$:ya ailelerin ya
nında pansiyoner olarak kal
maktı üst sınıf öğrencilerinin 
tercihleri diğerlerinden fark! ı 
olarak kendilerine uygun ki
ralık ev bulmaktı. 

Tercihleri kesinleşen öğ
rencileri ve Eskişehirlileri 
biraraya getirip anlaşmalarını 
sağlayan merkez bir uy
gulamayı daha başarıyla ger
çekleştirdi. 

Hediye pEĞl~M.E~CİOĞ.~U . 

zır hale get iril eceği ni belirtti. 
Akarun konuşmasında, "Gü

venlik ve yayıncılık alanlarında
ki pekçok uygulamada, insan 
yüzleri içeren büyük görüntü 
arşivlerinde, beli i tip yüzlerin 
bulunması, istenirse bunların 
özelliklerine göre sınıflanması 
ve belli bir yüzün daha önce 
öğretilmiş yüzlerden birine ben
zerliğinin araştırılmasının iste
niyor. Bu amaçla yürütülen ça-
1 ışmalarda, bir renkli görüntü 
arş ivindeki görüntü lerde insan 
yüzü olup olma'dığını, imgele
rin renkleri ve şekillerine baka
rak belirleyen bir tarayıcı geliş
tirildi" dedi. 

Prof. Dr. Akarun, görüntü ar
şivlerindeki insan yüzlerinin ge
nelde, bakış açısı, ışıklandırma 
ve büyüklük bakımından büyük 
değişkenlik taşıdığını söyleye
rek, yüz tanıma yöntemi ile bel
li koşullar altında kaydedilmiş 
imgelerde başarılı olurken bazı 
görüntü lerde başarılı olunama
dığını ve başarı için ça lı şıld ı ğını 
belirtti. Akarun, ça lı şmalarda, 
tarayıcının çıkıntısı olan yüz 
imgelerinin tanınması için yüz 
tanıma yöntemlerinin araş
tırıldığını söz lerine ekledi. 
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Biz ve Sorunlarımız 
Günümüzde hala psikiyatriste başvuranların sayısı, olması 

gerekenin oldukça. altındadır. 
Bu durum; insanımızın, sorunlarına bizzat kendisinin çözüm 
bulması ve kendi olanakları içinde sorunlarıyla başaçıka
bilme yolunu denemeleriyle açıklanamaz kuşkusuz. 

Ruhsal açıdan gereksinmesi olduğu halde insanımızın bir 
profesyonele başvurmamasının temelinde toplumsal ve 
kültürel şartlanmışlıklar ve önyargılı 
yaklaşımlar yatar. 

<<Ben deli miyim?>> 
<<Psikiyatriste gidersem bana deli 

derler.>> gibi ön koşullu tutum ve 
davranışlar gereksinmesi olduğu 
halde kişinin psikiyatriste gitmesini 
engelleyen en büyük faktörlerden 
biridir. 

İşin başında gelinse kısa süre içinde 
çözüm bulunabilecek sorunlarını 
ya, <<Gidersem deli derler.>> kor
kusuyla hep erteleyerek çığ gibi bü
yüyüp patlama noktasına gelinir- ki 

Dr. Hasan Ulvi 
Kıvanç 

artık bu aşamada başkaları tarafından getirilme durumunda 
kalınır. Veya yine kültürel etkenlerde ve az gelişmişliğin bir 
göstergesi olarak sorunlarının çözümünü bir takım din istis
marcıları ve üfürükçülerde ya da kerameti kendinde men
kul, adına medyum, cinci, tedavici sıfatları takan bir kısmı 
kişilik bozukluğu gösteren bir kısmı ise gerçek anlamda 
ruhsal patoloji arzeden kişilerde aramaktadırlar. 

Tabii burada özellikle görsel medyanın reyting uğruna bu 
sahtekarlara çanak tuttuğunu belirtmeden geçemeyeceğim. 

Psikiyatriste gitmemiz için ağır ruhsal rahatsızlık içinde olma
mız gerekmez. içinden çıkamadığımız basit psikolojik so
runlarımızı danışmak profesyonelce çözüm önerileri almak 
içinde gidilir psikiyatriste. 

Şöyle bir düşünelim; hangimizin zaman zaman korkuları, sı
kıntıları, huzursuzlukları, karasızlıkları iç çatışmaları ol
maz. Hangimiz zaman zaman uykusuz kalmayız ya da uy
kularımızı kaçıran kabuslar görmeyiz. Zaman-zaman, 
amir-memur ilişkisi öğretmen-öğrenci ilişkisi karı-koca iliş
kisi ebeveyn-çocuk ilişkisinin yolunda gitmemesi gibi so
runların varlığı oldukça doğal olup hepimizin gözlediği ol
gular değilmidir? 

Yine her normal insanın zaman zaman kendisini huzursuz 
edici saplantıları zorunlu düşünceleri olabilir. Tikler, keke
melik tarzında konuşma bozuklukları patolojik kuman, tri
kotilomani (saçlarını koparma dürtüsü )tırnak yeme gibi 
dürtü kontrol bozukluğu olabilir. 

Çocuklarda gece işemesi, yalan söyleme, uyum sorunları, 
kendisine ait olmayan para ve eşyayı alma gibi sorun dav
ranışlar var olabilir.Yine alkol bağımlılığı gibi alışkanlıkla
rımız olabilir. Bu örneklerimizi daha da çoğaltmak müm
kün.Bu sorunların biri yada birkaçı bizlerde de olabilir. İş
te bu sorunlara kemikleşmeden,kronikleşmeden profes
yonelce çözüm aranması gereken danışmanlardır psikiyat
ristler hatta normalliğin bir ölçüsü de kişinin kendilik al
gısını iyi yapabilmesi ve kendisindeki sorunların farkında 
olup bu sorunlarla başa çıkabilme yolları aramasıdır. 

Her nekadar psikiyatrislere başvuru beklenenin altında olsa 
da 10 yıl önceki başvurularla karşılaştırdığımızda aradaki 
sayısal farkın toplumumuzda ruhsal sorunların arttığı gös
tergesi olmaktan çok, insanımızın bu yönde daha bilinçlen
diği ve sorunlarının farkına varma yetisini kazandığını gör
mek oldukça sevindiricidir. 

Bilgisayar ağlarında ölçme 

Bilgisayar ağ l arına ili şkin araştırma laboratuvarları ve ölçme 
ç.a lı şmalarına ilişkin düzenlenen konferansta konuşan Boğaziçi 
Universitesi Bilgisayar Mühendisliği .Bölümü öğretim üyesi 

Doç. Dr. Cem Ersoy, "Boğaziçin Universitesi Bilgisayar 
Mühendisliği'nde kurduğumuz Bilgisayar Ağları Laboratuvarı'nda 
(NETLAB)'da bilgisayar ağları ve sistemleri ile ilgili geniş araştırma l ar
da bulunuyoruz" dedi. Kongre Merkezi'ndeki Mavi Salon'da gerçek
leşen konferansta Ersoy, Türkiye'cleki bilgisayar kullanıcılarının 
sorunlarına ve bunları aşmada kullanılan ölçme yöntemlerine de yer 
vererek, ''NETLAB'da, omurga ağı üzerinden geçen tüm paketlerin 
zaman damgaları ile birlikte analiz edilmesi sonucu ortaya çıkan 
durumu değerlendiriyoruz. ATM test ağı, Lan emulation, iP overATM 
gibi ortamların karşılaştırılabilmesini detaylı ölçme ça lı şmalarını 

sürdürüyoruz" şeklinde konuştu. . ....... Ş.ef).~m .. I?.~.R!~~ ...... . 
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Play-off' a ınerhaha 
► Anadolu Üniversitesi Erkek Hentbol Takımı Adana Çukobirlik'i çok rahat geçti. Ligin zirvesini 

değiştirecek olan derbide erkek hentbolcüler Çukobirlik'e şans tanımadı.Aralık'ta Porsuk Spor 
Salonu'da oynanan maçı Ana. Ü. rahat bir oyunla 30-15 kazandı. 

Porsuk Spor Salonu'nda 6 Aralık 
1998 pazar günü oynanan _karşılaş
mayı 30 -15 kazanan Ana. U. Türki

ye Erkekler 2. Hentbol Ligi'nin 1.devresi
nı 2. bitirdi. Son derece zorlu geçmesi 
beklenen derbide Ana Ü. rakibine fazla 
şans tanımadı. Ana. Ü. rakibine fark attı
ğı karşılaşmanın ilk devresini de 12-9 ön
de bitirdi. 

Maça Güven, Mahmut, İlhan, Bora, 
Bülent, Murat ve Bülent yedilisi ile başla
dı. Maçın ilk devresinde her iki takımın
da sıkı ve sert savunma anlayışı içerisin
de oynaması nedeni ile sarı kartlar hava
da uçuştu. İlk devrenin başlarında her iki 
takımda karşılıklı goller buldu. Ancak da
kikalar ilerledikçe Ana. Ü. rakibinin üze
rinde üstünlük kurdu ve Güven'in kritik 
kurtarışları ile ilk devreyi 12-9 önde ka
pattı. 

İkinci devrenin başlarında her iki takım 
yine karşılıklı sayılar buldu. Ancak Ana. 
Ü. Hücumda yakaladığı fırsatları kaçır
mayan takımda ve kalesinde güven ve
ren veren Güven vardı. Ardarda bulduğu 
gollerle coşan Ana. Ü. kalesinde gördü-

ğü ender tehlikelerden birinde, maçın 
40. dakikasına girilirken, Çukobirlik'ten 
Mehmet Sağır kontra atakla Güven'le 
karşı karşıya kaldı. Bu pozisyonda adeta 
Güven'in üstüne çıkan Mehmet Sağır, 
Güven'le birlikte yere düştü. Ancak ha
kem anlamsız bir biçimde kırmızı kartı 
pozisyonda faule maruz kalan Güven'e 
gösterdi. Ana. Ü. kenar yönetimi ve 
oyuncular son derece profesyonelce ha
reket ederek itiraz etmediler. Ana. Ü. Za
ten farklı önde götürdüğü maçta bu daki
kadan sonra da farkı iyice açtı ve karşılaş
madan 30-15 galip ayrılarak ligin birinci 
devresini 2. sırada bitirdi. 

Maçtan sonra görüştüğümüz Takımın 
Teknik Sorumlusu Öğr. Grv. M. Ali Çe
liksoy şunları söyledi: 

"Önemli bir derbi idi. 1. devreyi bu 
galibiyetle 2. sırada bitirdik. Amacımız 
ilk ikiye kalmaktı ve bunu başardık. Başa
rıda en büyük pay sahibi oyuncularımız
dır. Bizler, onlarıa sadece rehberiz. Asıl 
başarıyı yaratan onlardır. Oyuncularımız 
hepsi çok iyi oynadılar. Hepsini kutluyo
rum." 

Hakemler: Çetin Özen, Naili Şen 
Ana. Ü. : Güven***, (Hakan***), (En
der***), Mahmut(3)***, İlhan(9)****, 
(Cafer(3)***), Bora(2)***, Bü
lent(S)****, Eray(l l***, 
Bülent(3)***, Murat(S)*** 
Ant : M. Ali Çeliksoy 
Adana Çukobirlik: 
Cem*, Ercüment(l )*, 
Haldun(2)*, Cü
neyt*, Bora(2}*, 
Selami(2)**, M. 
Sağır(6)**, 
M. Yük-
sel(l)*, 
Asım, 

Cem*, İl
ker* 
Ant :Asını 
Yıldırım 

Dicle, Eskişehir'den eli hoş döndü 
► i.~i üniversitenin zorlu mücadelesinde gülen takım Anadolu 

Universitesi oldu. 6 Aralık'ta Atatürk Spor · Salonu'nda 
oynanan maçı Ana. Ü. 3-0 kazandı. 

I
• ki üniversite arasındc1ki karşı
laşma da Anadolu Universi
tesi Bayan Voleybol Takımı 

gülen taraf oldu. Geçtiğimiz 
hafta Deniz Nakliyat'a Eskişe
hir'de yenilen ekibimiz, bu haf
ta Dicle Üniversitesi'ni konuk 
etti. 6 Aralık 1998 Pazar günü 
Atatürk Spor Salonu'nda oyna
nan ve son derece çekişmeli 
geçen maçı 16-14, 15-13 ve 
15-1 0'luk setler sonunda Ana-

. dolu Üniversitesi 3-0 kazandı. 

Anadolu Üniyersitesi Bayan Voleybol 
Takımı dide Universitesini mağlup etti. 

Karşılaşmanın ilk setinin baş
larında üstün olan taraf Dicle 
Üniversitesi oldu. Bir ara sette 

5-1 önde olmasına karşın Ana
dolu Üniversitesi dengeyi kura
rak 6-5 öne geçti. Karşılıklı sa
yılarla settel 4-14 eşitlik yaşan
dı. Az hata yapan takım Ana. 
Ü. olunca seti 16-14 kazandı. 
İkinci sete Ana. Ü. son derece 
hızlı başladı ve sette 8-2 öne 
g_eçti. Ancak toparlanan Dicle 
Univcersitesi aranın açılmasına 
izin vermeyerek skoru 12-11 'e 
taşıdı. Rakibine oranla fırsatları 
daha iyi değerlendiren Ana. Ü. 
bu setten de 15-13 galip ayrıl
dı. Maçın üçüncü setine her iki 
takım da iyi başladı. 3. setin 

başlarında takımlar karşılıklı sa
yılar kazandı ve 8-8 berabere 
gelindi. Daha sonra Ana Ü. 
maça ağırlığını koyarak seti 15-
10 aldı. Ana. Ü. 3. seti de ka
zanan takım olunca maç 3-0 
ekibimizin galibiyeti ile sona 
erdi. Bu sette Dicle Üniversite
si'nden Meral ve Ana. Ü.'den 
Sezen etkili smaçlarıyla izle
yicileri coştururken Dicle'den 
Sinem, Ana. Ü.'den Sezen, 
Hatice ve Emel maç boyunca 
etkili oyunları ile göz doldur
dular. 

Osman Nuri DUMAN 
················································· , .... 

Spor tesisleri, öğrencinin hizmetinde 
Üniversitemiz spora meraklı öğ

rencilerine, spor yapabilmesi için 
bir dizi çalışmaları başlattı. Buna 
göre voleybol, basketbol, futbol, 
hentbol, masa tenisi ve tenis 
branşlarında lisanslı veya amatör 

Herkesin spor yapabilmesi için, Yunusemre Kampusü'ndeki spor 
tesislerini öğrencinin hizmetine açıyor. 1999'da BESYO'nun İki Eylül 
Kampusü'ne taşınmasının ardından gerçekleşecek çalışmalarda amaç, 

tüm öğrencilerin spor yapabilmesi. 
olarak ilgilenen tüm öğrenciler, il- • • • • • • • • • • • • • • • • • •.......... 
gi duydukları spor dallarını Yunu- Kapalı spor salonu öğrenci
semre Kampusü içindeki spor te- nin hizmetinde 
sislerinde yapabilecekler. 

Yunusemre' de halı saha 
Yunusemre Kampusü içinde bu

lunan kapalı yüzme havuzunun 
yanında inşaatına başlanan halı 
futbol sahası, baketbol ve voleybol 
sahalarını yakın bir tarihte öğrenci
nin hizmetine sunuluyor. 

Daha çok öğrencinin spor yapa
bilm~i amacıyla yapılan bu saha
lardan tüm öğrenciler faydalanabi
lecek. 

Yeni yılda BESYO'nun, 2 Eylül 
Kampusü'ne taşınmasıyla, Yunu
semre Kampusü'ndeki kapalı spor 
salonu, futbol sahası ve yüzme ha
vuzu öğrencilerin hiznı tine sunu
lacak. Konuyla ilgili spordan so
rumlu Rektör Yardımcısı Prof.Dr. 
Nezih Varcan, BESYO'nun 1999 
yılında yeni kampusüne taşınma
sıyla, kapalı spor salonunun, yüz
me havuzunun ve futbol sahasının 
öğren ilerin hizmetine açılacağını 

ve fakülteler bazında belirlenecek 
program çerçevesinde lisanslı ve
ya amtör sporcuların bu tesisler
den yararlanacağını ifade etti. 

Herkes spor ~abilecek 
Prof.Dr. Nezih Varcan, spor te

sislerinden bütün üniversite öğren
cilerinin faydalanmasını istedikle
rini ancak BESYO'nun yoğun ders 
programını dolasıyla bu isteklerini 
gerçekleştir nıediklerini söyledi. 
Varcan, "Bugüne kadar öğrenci ve 
personel spor tesislerinden yarar
lanabiliyordu ancak hu süre B[S-

YO'nun yoğun ders programı yü
zünden kısıtlı zamanlarda yapıla
biliyordu. BESYO'nun yeni yılda 2 
Eylül Kampusü'ne taşınmasıyla 
kampusümüzdeki spor tesislerini 
öğrencinin hizmetine sunacağız." 
dedi. Varcan, Anadolu Üniversite
si olarak tüm öğrencilere, ellerin
den geldiği kadar spor imkanı ver
meyi bir görev olarak.gördüklerini 
de sözlerine ekledi. 

Spor meraklılarını bek-
!!Yoruz 
Öğren ilerin spor tesisi rinden 

Bayan 
henbolcüler 
zirveye doğru 
ÜST üste aldığı galibiyetlerle 
adım adım zirveye doğru iler
leyen bayan hentbolcüler bu 
hafta da İzmir Büyükşehir Be
lediyesi'ni yenerek zirve yo
lunda bir engeli daha aştılar. 
Maç 6 Aralık Pazar günü İz
mir'de oynandı. İz. Büy. 
Bel.'ni son derece zorlu bir 
maç sonunda 25-24 mağlup 
eden Ana. Ü. maç sonunda 
sevinen taraf oldu. Bu gali
biyet ile ekibimiz 1. devreyi 
zaferle kapattı. 

Voleybolcular 
güven tazeledi 
ANADOLU Üniversitesi Erkek 

Voleybol Takımı başarılı bir 
oyunun ardından Ankara Ko
lejlileri 3-1 yenerek yola de
vam dediler. 
Geçtiğimiz hafta Samsun DSİ' 
ye Eskişehir' de 3-0 yenilen 
ekibimiz, bu hafta Ankara Ko
lejliler'i konuk etti. Türkiye 
Erkekler A2 Voleybol Ligi'nde 
mücadele eden, Anadolu 
Üniversitesi Erkek Voleybol 
Takımı, Ankara Kolejliler'i 3-
1 mağlup ederek moral bul
du. 5 Aralık'ta Atatürk Spor 
Salonu' nda oynanan maçı, 
Ana.Ü. 15-7, 15-4, 15-8ve 1-
15'1ik setler sonucunda 3-1 
kazandı. 

Adım adım 
play-off'a! 
ANADOLU Üniversitesi Futbol 
Takımı zirve mücadelesine 
devam ediyor. Ana. Ü. üst üs
te aldığı başarılı sonuçlara bir 
yenisini daha ekleyerek Çe
likkartal'ı yendi. Geçtiğimiz 
hafta Eskişehir Amatör'ü 3-
0'la geçen Ana. Ü. , bu hafta 
da Çelikkartal'la karşılaştı. 
Güçlü rakibini 49. dakikada 
Cihangir'in attığı golle 1-0 
yenen Ana. Ü.'ne play-off 
yolunda rakip dayanmıyor. 

Rektör Yrd. Nezih Varcan 

yeterince yaralanamıyor, eleştirsi
ne de açıklık getiren Varcan, li
sanslı sporcuların hangi branşlarla 
ilgileniyorsa bulundukları fakülte
lere başvurarak, spor kulüpleriyle 
irtibata geçebileceklerini belirtti ve 
spor meraklısı öğrencileri spor bir
liği ve spor kulubüne bekledik
lerini söyledi.• 

......... ~~~-1.~.~~.N .. 
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Öğrencilerin psikoloj · 
sorunları çözümleniy 

Günümüzde bilimsel ve tek
nolojik gelişmeler, toplum 
yapısında da kültürel ve 

sosyal değişimlere neden qluyor. 
Toplumsal değişimin sonucu ola
rak, varolan değer yargıları öne
mini kaybederken yeni değer 
yargılarının yerine konması çoğu 
zaman zor olmakta. Bu süreçte 
gençlerin ortaya çıkan sorunlarla 
mücadele edebilecek ve çevrele
rine uyum gösterebilecek kimse
ler olarak yetişmeleri gereği daha 
çok hissediliyor. 

Yeni bir hayata doğru 
Üniversiteye adım atmak, 

gençler için hayatın yeni bir dö
nüm noktası. Yüksek öğrenim 
gençliği, beslenme, barınma, ye
ni arkadaş çevrelerine uyum gibi 
birçok konuda kendi başına ka
rar verme durumunda. Bu süre
cin birtakım sorunları da berabe
rinde getirmesi kaçınılmaz. Kar
şılaşılan sorunların çoğu bireysel 
çabalarla, hatta bazıları da eş
dost ve arkadaşların desteği ile 
çözümlenebilecek türden. 

Sorunları çözmek ... 
Ancak bazı sorunlar da vardır 

ki çözümlenmesi U?man kişilerin 
yardımıyla mümkün. Bu gerek
sinmeyi karşı lam ak amacıyla 
1991 yılında Sağlık, Kültür ve 
Spor Daire Başkanlığı'na bağlı 
Psikolojik Danışma ve Rehberlik 
Merkezi kuruldu. Öğrencilerin 
sorunlarını çözebilmeyi ve çeşitli 
mesleki müdahalelerle onlara 
yardımcı olmayı amaçlayan mer
kez, sözkonusu hizmetleri verir
ken birtakım ilkeleri gözönünde 
tutuyor. Bu ilkeleri kısaca şöyle 
sıralayabiliriz: 

Merkezin ilkeleri 
* Merkeze başvuru esastır, baş

vurularda herhangi bir resmi iş
lem sözkonusu değildir. 

* Gizlilik genci ilkedi~. 
* Çalışmalar randevu ile ger-

çekleştirilir. 
* Her bilim alanında geçerli 

olan bilimsel esaslar merkez için 
de geçerlidir. 

* Merkezdeki görüşmeler gü
ven dolu ortamda gerçekleştirilir. 

*Amaç herhangi bir çözüm yo
lunu uygulatmak değil, çözüm 
yollarını gözönüne sermektir. 

*Veri len hizmet karşılığı her
hangi bir ücret alınmaz. 

Psikolojik Danışma ve Rehber
lik Merkezi yukarıda belirttiğimiz 
ilkeler doğrultusunda bünyesin
de, öğrencilerin de katıldığı çeşit
li çalışmalar yapıyor. 

Bireysel görüşmeler 
Bireysel yetenekleri, becerileri, 

ilgileri, tavırları, güdüleri, kişisel 
ve duygusal problemleri konu
sunda; kendisini daha iyi anlaya
bilir ve kendi kendine kararlar 
alabilir, problemlerini çözebilir, 
yeteneklerini ve özelliklerini ken
disine ve başkalarına yararlı ola
cak şekilde kullanabilir hale gel
mesi amacıyla, bireysel görüş
meler yapılıyor. 

Bireye yardım 
Bireye; "Kendini tanıması, des

tekleme ihtiyacı, düşünme süreç
leri, bilgi edinme ihtiyacı, planlı 
yaşama , toplumla bütünleşme 
ve kaynak kullanımı ile ilgili" 
yardım amaçlanmaktadır. 

~msorunu 
Merkeze gelen öğrenciler ge

nellikle; uyum sorunu (aile, okul, 
arkadaş, karşı cins, kimlik bunalı
mı) gibi sorunlarla, bireysel gö
rüşme talebinde bulunuyorlar. 
Merkezde verilen danışma hiz
metleri; bireyin yaşadığı soru
nun, çözümsüz hale gelmesin
den yani kemikleşmeden önce, 
önleyici tedbirleri almaya yöne
lik. 
Başvuranlar gerekli görüldüğü 

durumlarda psikiyatriste sevk 
ediliyorlar. 

Grup çalışması 
Psikolojik Danışma ve Rehber

lik Merkezi'nde, kişinin kendine 
güveninin artması, kendini tanı
ması, yaşayış biçimini toplumsal 
değişmeye paralel olarak arzu 
edilen yönde değiştirmesi, kişile
rarası olumlu ilişkiler kurulması 
ve arttırılması, yeni durumlara 
uyumlarının sağlanması, kişinin 
başkaları ile ilgili sorumlulukları
nı geliştirmesi amacıyla grup ça
lışması yapılıyor. 

Gruplar dönemlik olup, dönem 
başında tüm fakülte ve yükseko
kullara ilanlar asılarak başvurular 
kabul ediliyor. Öğrencilerin gene
linin uygun olduğu saatler belirle
nerek, haftada bir olmak üzere 
toplantılar düzenleniyor. 

!}'! iletişim kurmak 
Gruplar, sorun çözücü ya da fi

kir tartışmalarının yapıldığı ortam 
olmayıp, "Kendimizle ve çevre
mizle nasıl daha iyi iletişim kura
biliriz, kendimizi nasıl daha iyi 
ifade edebiliriz", gibi sorunların 
tartışma ve uygulamalarla ortaya 
konduğu ortamlar. 

Toplumla çalışma 
Psikolojik Danışma ve Rehber

lik Merkezi'nde bireylerin ihti
yaçlarının giderilmesi ve sorunla
rın çözümlenmesinde toplum 
kaynaklarından yararlanma yol
larını araştırmak ve bu kaynakla
rın kullanılmasında onlara yol 
göstermek amacıyla toplumla ça
lışmalar yapılıyor. 

Faaliyetler düzenleniyor 
Bu amaç çerçevesinde öğrenci 

ve personeli hedef alan çeşitli fa
aliyetler düzenleniyor. Kimi za
man barınma sorunu çözümlen
meye, yarı zamanlı iş imkanı sağ
lamaya çalışılır, kimi zamanda 
öğrencilerin yetenek ve bilgileri
ni kullanabilecekleri sosyal ve 
kültürel aktivitelerden haberdar 

► Psikolojik Danışma ve Rehberlik 
Merkezi, öğrencilerin, akademik ve 
idari personelin çeşitli sorunlarını 
çözebilmek için, üç psikolog, bir 
sosyal hizmet uzmanıyla yedi 
seneden beri merkeze başvuran 
herkese hizmet veriyor. 

► Merkezde, bireysel görüşmeler, 
grup çalışmaları, toplumla çalışma
lar olarak başvuruda bulunanlara 
yardımcı olunuyor. Ayrıca, çocuk 
bakım hizmeti ile de ailelerin sosyal 
etkinliklere katılmaları sağlanıyor. 

olmaları sağlanıyor; zaman za
man da bu faaliyetlere öncülük 
ediliyor. Bu faaliyetleri şöyle sıra
layabiriz: 

Barınma 
Üniversite gençlerinin, barın

ma sorununu çözümlemek 
amaçlanıyor. Yerel basın ve oto
büs ilanları yoluyla, ev, oda veya 
pansiyonunu öğrencilere kirala
mak isteyen Eskişehir halkına 
ulaşmaya çalışılıyor. Öğrenci ve 
ev sahiplerine formlar doldurtu
larak aradıkları koşullar belirleni
yor. Benzer özellikleri taşıyan 
öğrenci ve ev sahipleri buluşturu
luyor. Anlaşma taraflara bırakılı
yor. Merkez bu konuda herhangi 
bir sorumluluk almıyor. 

~m p~~ramı ___ _ 
Üniversiteye ilk kez kayıt yap

tıran, değişik yerleşim birimlerin
den gelen öğrencilerin, alıştıkları 
yerleşim birimi ve ailelerinden 
uzakta kendileri için tamamen 
yeni olan ortama uyumlarını ko
laylaştırmak, yeni kayıt yaptıran 
öğrencilerin ihtiyacı olabilecek 
bilgileri, doğru bir şekilde ilet
mek ve iletişim halinde olduğu 
okul, arkadaş ve bunun gibi çev
resi ile sağlıklı ilişki kurabilmesi
ne yardımcı olmak amacıyla 
uyum programları düzenleniyor. 

Fakültelerde çalışmalar 
Her fakültede, ayrı ayrı çalış

malar gerçekleştirilmeye çalışılı
yor. 

. Toplantılarda; fakülte ve üni
versite hiyerarşik yapısının kısaca 
tanıtımı, öğrenci işleri ve hizmet
leri, Mediko Sosyal Öğrenci Has
tanesi'nden nasıl yaralanacagı, 
Psikolojik Danışma ve Rehberlik 
Merkezi'nin ne gibi hizmetler 
verdiği anlatılarak, üniversitenin 
fiziki çevresi hakkında birtakım 
bilgilerle birlikte, çevreyi tanıtıcı 
video ve slayt gösterileri sunulu
yor. 

Öğretim yılı içinde belirlenen 
durumlarda öğrenci ve personeli 
hedef alan, panel, konferans, se
miner ve bunun gibi toplantılar 
tertip ediliyor. 

~nlar 
Psikolojik Danışma ve Rehber

lik Merkezi Broşürü (Ekim 1992); 
merkezin hizmetini öğrencilere, 
anlatmak ve öğrencilerin etkinlik 
gösterebileceği diğer merkezler, 
katılabilecekleri kurslar ile diğer 
sosyal etkinlik alanlarını tanıtmak 
amacıyla hazırlandı.1994 yılında 
ise aynı broşür ciegiştirilerek, bir
takım ilavelerle yeniden düzen
lendi. 

Yarı zamanlı iş 
Psikolojik Danışma ve Rehber

lik Merkezi, işyerlerinde, öğren
cileri yarı zamanlı olarak çalıştır
mak isteyen Eskişehirliler'e ilan
lar aracılığı ile ulaşılmaya çalışılı
yor. 

İşverenlerle öğrenciler bu I uştu
ru luyor. Ancak, Eskişehir adına 
konuşulduğunda, işyerlerinde 
üniversite öğrencilerinin çalıştı
rılması olayının fazla yaygın ol
madığı biliniyor. 

Çocuk bakım hizmeti 
Merkez, çocuk bakımında, 0-

12 yaş arasındaki çocukların, 
üniversite öğrencileri tarafından 
belli saatlerde evde bakımı yo
luyla hem öğrencilerin yarı za
manlı iş imkanı elde etmeleri, 
hem de anne babaların sosyal 
aktivitelere daha rahat katılabil
melerini amaçlıyor. 

Bu çalışma, öğrencilere ve per
sonele hizmet amaçlı bir çalış
ma. Ancak bu çalışmaların fazla 
yaygınlaştığı söylenemez, çünkü 
ailelerden bu konuda fazla talep 
gelmiyor. 

Mustafa TOKSÔZ 
Sinem CAN · 


